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Mnozí studenti mají za sebou přijímačky na vysoké školy, další se na ně chystají a teď se dozvídají špatnou zprávu. V
září usedne ve VŠ lavicích méně studentů než loni.
            Takový je výsledek včerejší dohody ministerstva školství s vysokými školami o počtech studentů na rok 2012/2013.
Celkový dohodnutý limit počtu studentů klesne o pět procent, limit počtu studentů přijímaných do prvních ročníků téměř
o deset procent.
            Ministerstvo přitom vyslalo vysokým školám vzkaz, že studentů si samozřejmě mohou přijmout, kolik chtějí.
Musí však za ty, které přijmou „nad limit“, samy zaplatit.
            „Je v kompetenci každé vysoké školy, aby rozhodla, kolik studentů přijme. Vysoká škola nemusí respektovat
limit stanovený ministerstvem a případné nadlimitní studenty pak hradí z vlastních zdrojů,“ uvedl náměstek pro výzkum
a vysoké školství Ivan Wilhelm.
            Zastavit růst studentů VŠ a postupně jej snižovat se ministerstvo snaží už od roku 2009, letos se podařilo limit
přijatých studentů skutečně snížit.
            „Ministerstvo zohlednilo při stanovení míry snížení počtu studentů především očekávaný demografický pokles,“
stojí v prohlášení.
            Stínový ministr za ČSSD Marcel Chládek se obává, že snižování počtu studentů na státních školách bude nahrávat
soukromým školám. „Řada rodičů si už dnes nemůže dovolit dlouhodobě držet děti jak na veřejných, tak soukromých
vysokých školách. Postupně se tak může stát, že pro řadu sociálně slabých rodin bude vzdělání nedostupné,“ varuje
Chládek.
            Místopředseda Studentské komory Rady vysokých škol Miroslav Jašurek považuje záměr ministerstva za
správný, problém spatřuje v jeho provedení.
            „Shodli jsme se na tom, že je vhodné upravit počty přijímaných studentů tak, aby sledovaly demografický
pokles. Měli jsme ale výhrady ke způsobu, jakým k výpočtu limitů došlo. Ministerstvo nezohlednilo naše připomínky a
oznámilo konkrétní čísla, aniž to s reprezentací vysokých škol projednalo. Řada škol tak ztratila možnost strategicky
plánovat,“ uvedl Jašurek.


